
 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας 
Γραφείο Περιφερειάρχη 
 

Λαµία, 3 Μαρτίου 2015 

 

∆ΕΛΤΙΟ ΤΥΠΟΥ 

Σύσκεψη για την Κωπαΐδα υπό τον Περιφερειάρχη  

 

• Συντονισµός Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας και ∆ήµων 

• Άµεση επίλυση επειγόντων ζητηµάτων 

• Επιστρατεύονται µηχανήµατα από όλη την Περιφέρεια 

Στερεάς Ελλάδας  για την αποκατάσταση της εσωτερικής 

οδοποιίας στην Κωπαΐδα 

 

Στο ∆ιοικητήριο της Λιβαδειάς πραγµατοποιήθηκε χθες ∆ευτέρα, 2 Μαρτίου και ώρα 

20.00, κοινή σύσκεψη της Επιτροπής των ∆ηµάρχων και της διαπαραταξιακής 

Επιτροπής για την Κωπαΐδα, που συστήθηκαν µε απόφαση του Περιφερειακού 

Συµβουλίου, µε θέµα την οργάνωση της λειτουργίας και της διαχείρισης της 

άρδευσης της Κωπαΐδας, αλλά και τις µέχρι τώρα εξελίξεις που σχετίζονται µε τον εν 

λόγω ζήτηµα. 

Η σύσκεψη πραγµατοποιήθηκε µε τη συµµετοχή του Περιφερειάρχη Στερεάς 

Ελλάδας, κ. Κώστα Μπακογιάννη, της Αντιπεριφερειάρχη Βοιωτίας, κ. Φανής 

Παπαθωµά, του ∆ηµάρχου Ορχοµενού και Πρόεδρου της ΠΕ∆, κ. Λουκά 

Υπερήφανου, της ∆ηµάρχου Λεβαδέων, κ. Γιώτας Πούλου, του ∆ηµάρχου Αλιάρτου, 

κ. Γιώργου Ντασιώτη, του ∆ηµάρχου Λοκρών, κ. Νίκου Λιόλιου, και του 

Αντιδηµάρχου Θηβέων κ. Παναγιώτη Τσαραµπάρη. Επίσης, συµµετείχαν τα µέλη της 

διαπαραταξιακής Επιτροπής του Περιφερειακού Συµβουλίου, κ. Νίκος Στουπής, κ. 

Θανάσης Γιαννόπουλος και κ. Γιάννης Ταγκαλέγκας. Τέλος, παρόντες ήταν ο κ. 

Αντώνης Μήτσης, προϊστάµενος της ∆ΑΟΚ Αλιάρτου και ο κ. Θανάσης Μαριγούδης, 

προϊστάµενος της ∆ΤΕ της ΠΕ Βοιωτίας.   

Ο Περιφερειάρχης, Κώστας Μπακογιάννης, ενηµέρωσε τους παρευρισκόµενους για τις 

ενέργειες οι οποίες έχουν ήδη συντελεστεί αλλά και αυτές που βρίσκονται στο στάδιο 

της υλοποίησης ή του σχεδιασµού και οι οποίες είναι: 

1.Εν όψει της χειµερινής περιόδου έγιναν  τεχνικές επεµβάσεις  στα φράγµατα και τα 

κλειδιά του αρδευτικού συστήµατος, εξασφαλίζοντας µε τον τρόπο αυτό την 
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απρόσκοπτη ροή των υδάτων στους αποδέκτες και την πρόληψη πληµµυρών.  Επίσης 

όταν χρειάστηκε διενήργησε άµεσα επεµβάσεις σε συγκεκριµένα σηµεία 

αποτρέποντας τον διαφαινόµενο κίνδυνο πληµµύρας.  

2.Έγινε  διαπραγµάτευση µε την ∆ΕΗ και υπεγράφησαν νέες συµβάσεις για την 

λειτουργία των αντλιοστασίων εξασφαλίζοντας µε τον τρόπο αυτό το ηλεκτρικό 

ρεύµα, που είναι απολύτως αναγκαίο για την διαδικασία άρδευσης. Να σηµειωθεί ότι 

επιτεύχθηκε η εξασφάλιση της κατώτερης επιτρεπτής τιµής ανά κιλοβατώρα 

(αγροτικό ρεύµα) για όλες τις εγκαταστάσεις άρδευσης, βελτιώνοντας τις 

προηγούµενες συµβάσεις.  

3.Με συναντήσεις µε την ΕΥ∆ΑΠ εξασφαλίστηκε η συνέχεια της προµήθειας του 

αναγκαιούντος νερού από την Υλίκη και το Μόρνο. 

4.Ζητήθηκαν και παρελήφθησαν τα στοιχεία του ΟΣ∆Ε από τον ΟΠΕΚΕΠΕ που θα 

αποτελέσουν τη βάση της µηχανοργάνωσης του αντικειµένου που ήδη ανατέθηκε, µε 

πίστωση της Περιφέρειας ύψους 19.327,20€. Εκτιµάται ότι την 31/3/2015 θα είναι 

δυνατή η έκδοση και αποστολή των λογαριασµών  της πρώτης δόσης των 

ανταποδοτικών τελών (2€/στρέµµα) που θα εξασφαλίσει την απρόσκοπτη 

χρηµατοδότηση του προγράµµατος. Ήδη οργανώνεται η διαδικασία είσπραξης. 

5.Ολοκληρώθηκε η τοποθέτηση προϊσταµένου, η διοικητική οργάνωση της υπηρεσίας 

που θα αναλάβει το αντικείµενο (Τµήµα Αγροτικής  Ανάπτυξης Αλιάρτου) αλλά και οι 

συνέργειες των διαφόρων υπηρεσιών της Π.Ε.  και αναµένεται  η τακτοποίηση της 

υπαλληλικής κατάστασης των πρώην υπαλλήλων του Οργανισµού Κωπαίδας, που θα 

ενισχύσουν τις υπηρεσίες.  

6.Εξασφαλίστηκαν και ενεγράφησαν στον προϋπολογισµό της Π. Ε. Βοιωτίας στα 

πλαίσια του Τεχνικού Προγράµµατος συνολικές πιστώσεις 392.125,67€ για έργα 

υποδοµών.  

7.Είναι έτοιµες οι διακηρύξεις για  µειοδοτικούς διαγωνισµούς: 

(α) καθαρισµού αυλάκων και καναλιών (για πρώτη φορά σε τέτοια έκταση) 

προϋπολογισµού 150.000€. 

(β) συντήρησης εγκαταστάσεων (κυρίως των αντλιοστασίων) προυπολογισµού 

92.125,67€,  και εξασφάλιση πίστωσης για προµήθεια υλικών 40.000€. 

(γ) αντικατάστασης και επισκευής φραγµάτων απολύτως αναγκαίων για την 

απρόσκοπτη άρδευση και  αντιπληµµυρική προστασία (για πρώτη φορά) 

προϋπολογισµού 40.000€. 
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8.Για το θέµα της διαχείρισης της άρδευσης, πέραν του άνω ποσού,  αποφασίσθηκε 

από τον Περιφερειάρχη, µετά από εισήγηση της Π.Ε. Βοιωτίας, όπως προβλέπει η 

απόφαση του Π.Σ. η διενέργειά της µε ανάδοχο που θα επιλεγεί µε µειοδοτικό 

διαγωνισµό.  

Ήδη  είναι έτοιµη η σχετική διακήρυξη που θα τεθεί  για έγκριση την Ο.Ε.  Η 

διαχείριση της άρδευσης θα γίνει από τον ανάδοχο που θα επιλεγεί, µε υδρονοµείς 

και κανόνες άρδευσης που θα επιτρέψουν την άρδευση σε όλους. Προϋπολογισµός 

µέχρι 120.000€.  Εκτιµάται ότι θα επιτευχθεί οικονοµία αλλά και αποτελεσµατικότερη 

λειτουργία. Η επίβλεψη του αναδόχου θα γίνει µε επόπτες – εποχιακούς υπαλλήλους 

γεωπόνους και τεχνολόγους γεωπονίας, που θα προσλάβει η Π.Ε. Βοιωτίας, µε 

εκτιµώµενη δαπάνη 48.000€. 

9. Για την εκτεταµένη επισκευή του σχεδόν κατεστραµµένου εσωτερικού  οδικού 

δικτύου αποφασίσθηκε η διάθεση των µηχανηµάτων όλης της Περιφέρειας για τον 

καθαρισµό, διάνοιξη και συντήρηση της εσωτερικής οδοποιίας που  βρίσκεται σε 

άθλια κατάσταση και θα διευκολύνει την πρόσβαση και την άρδευση. 

Παράλληλα έχει προγραµµατιστεί και εργολαβία προυπολογισµού 70.000€ για τις 

αναγκαίες επισκευές σε δρόµους και γέφυρες, µε βάση συµφωνηµένο πρόγραµµα µε 

τους ∆ηµάρχους. 

10.Η συνεργασία µε τους ∆ήµους και τους ενδιαφερόµενους αγρότες είναι συνεχής 

και σε εξαιρετικό επίπεδο έτσι ώστε, µαζί µε το γεγονός ότι για πρώτη φορά γίνονται 

τέτοιας έκτασης επεµβάσεις στο Κωπαϊδικό Πεδίο, να εκτιµάται πως το αντικείµενο θα 

υπηρετηθεί  εµφανώς  αποτελεσµατικότερα, οικονοµικότερα και  µε διαφάνεια, 

αντίθετα απ’ ότι γινόταν στο παρελθόν, επ’ ωφελεία των αγροτών και της Εθνικής 

οικονοµίας. 

11.Ολοκληρώνεται η εκπόνηση νέου σύγχρονου κανονισµού άρδευσης που θα 

υποβληθεί  για έγκριση το Π.Σ. πριν από την έναρξη της αρδευτικής περιόδου (1/6). 

12. Το επόµενο βήµα και αφού ολοκληρωθούν οι τρέχουσες διαδικασίες  που θα 

εξασφαλίσουν την απρόσκοπτη άρδευση  του τρέχοντος έτους,  θα ανατεθεί η 

εκπόνηση της προβλεπόµενης στην απόφαση του Π.Σ. ειδικής µελέτης για την 

συνολική αντιµετώπιση του αντικειµένου, των αναγκαίων έργων υποδοµής κ.λ.π. 

(master plan),  ώστε από το επόµενο έτος να  µπορούν να γίνουν δραστικότερες  και 

προγραµµατισµένες επεµβάσεις και να εξασφαλισθούν πιστώσεις από ειδικά 

προγράµµατα. 

13.Τέλος µελετάται µε σκοπό να εφαρµοσθεί από το επόµενο έτος πρόγραµµα 

Καλλιεργειών, που θα  αποτελέσει την παρέµβαση της Περιφέρειας στην οργάνωση 

της γεωργικής παραγωγής κατά τρόπο που θα επιτυγχάνει το βέλτιστο αποτέλεσµα 
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µε το µικρότερο κόστος, σε συνδυασµό µε την περιβαλλοντική προστασία της 

περιοχής  και την ορθολογική εκµετάλλευση του υδάτινου πλούτου.     

Μετά το πέρας της συνάντησης ο κ. Μπακογιάννης προέβη στις ακόλουθες δηλώσεις: 

«Στο πλαίσιο των συστηµατικών διαβουλεύσεων και της ανοιχτής γραµµής που 

έχουµε µε όλους τους ∆ηµάρχους αλλά και µε τους Περιφερειακούς Συµβούλους που 

συµµετέχουν στην σχετική Επιτροπή για την Κωπαΐδα, συναντηθήκαµε σήµερα για να 

αξιολογήσουµε την πρόοδο που έχει συντελεστεί. ∆ιαπιστώσαµε ότι έχουµε κάνει 

πολλά βήµατα µπροστά, σε θετική κατεύθυνση, αλλά είναι σαφές ότι έχουµε ακόµη 

πάρα πολλή δουλειά να κάνουµε. Ειδικά τους επόµενους µήνες, µε το που θα 

βελτιωθούν οι καιρικές συνθήκες και θα µπορέσουµε πραγµατικά πλέον να 

δουλέψουµε επί του πεδίου, θα κριθούµε για την αποτελεσµατικότητά µας». 

Η συνάντηση πραγµατοποιήθηκε σε πολύ καλό κλίµα, µε όλες τις πλευρές και τους 

εµπλεκόµενους φορείς να επιδεικνύουν πνεύµα συνεργασίας και από κοινού να 

προσπαθούν να δώσουν λύσεις στα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η 

Κωπαΐδα και οι αγρότες που ζουν από αυτή. Η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας και οι 

Περικωπαϊδικοί ∆ήµοι, καταβάλουν κάθε δυνατή προσπάθεια προκειµένου το 

Κωπαϊδικό Πεδίο να είναι έτοιµο ενόψει της νέας καλλιεργητικής περιόδου.  

 


